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NOVĚ V NERATOVĚ
SRPEN 2022

Milí čtenáři, a je po prázdninách...
Myslím si, že je za co děkovat a na co vzpomínat. Pro mne byly letošní poutní slavnosti spojeny s oslavou života mé
maminky a slavnost Nanebevzetí panny Marie propojeny s maminčiným odchodem do nebe. Chtěl bych ještě jednou
poděkovat všem, kdo se účastnili a zvláště těm kdo se starali o krásný průběh nejen obřadu, ale i celého dne. 
Otvírá se nám nový školní rok a já přeji všem ať je požehnaný. 
Opravy na kostele zdárně pokračují a v průběhu září nás čeká etapa výměny skel. To bude hodně akční, neboť se
sundají všechna stávající skla, aby se mohla namontovat speciální konstrukce, do které pak přijdou osadit skla nová
ve speciálních systémových lištách. To vše budou dělat  venku z jeřábů. Potřebujeme tedy, aby nepršelo a nefoukalo.
Do toho jsou ještě svatby a křtiny. Prosím tedy o vaše modlitby, aby se nám to povedlo. 
A ještě jedna prosba. Už nám začaly chodit faktury. Na jejich proplacení se nám podařilo sehnat půjčky, ale ty je
potřeba splácet i s úroky. Pokud můžete sami nebo můžete požádat někoho, kdo by mohl finančně pomoci, moc nám
to pomůže. 
Přeji všem krásný čas.

 Josef, š. f. n.           
PS: Více o opravách střechy kostela a veřejné sbírce se dočtete zde .                                                            

https://sdruzenineratov.ecomailapp.cz/public/show/testing/32/*%7CWEBVERSION%7C*
https://www.neratov.cz/wp-content/uploads/2022/09/PDF-NvNsrpen.pdf
https://www.neratov.cz/oprava-kostela/


Drazí čtenáři a přátelé,
už i k nám dorazilo houbařské šílenství. Hřiby teď
rostou doslova za každým pařezem. Houbaříte? My
ano!
Neratov teď trochu utichl a o to více láká k návštěvě.
Můžete tu zahlédnout doslova akrobatické výkony
neskutečně odvážných a šikovných řemeslníků při práci
na opravě prosklené střechy. Úplně se tají dech. Sklo
jedno po druhém postupně opouští střechu a uvolňuje
místo novému. 
Srpnové Nově v Neratově se k Vám dostává s mírným
zpožděním. Možná ten konec léta, možná poslední
vybrané dovolené... Kdo ví co to způsobilo. I přesto je i
toto číslo plné vzpomínek na léto, které už nám bohužel
pomalu končí.... 
                                                                 Vaši My z Neratova

Na Kopečku byl Den otevřených dveří
V sobotu 2. července proběhl v areálu Chráněných dílen Kopeček - Sdružení Neratov z. s. v Bartošovicích Den
otevřených dveří s řemeslným jarmarkem. Dění zahájil příjezd patronů Orlických hor, princezny Kačenky a
Rampušáka na koňském povozu. Někteří místní řemeslníci předvedli naživo svoji šikovnost, k vidění a koupi byly
výsledky činnosti dalších tvůrců, často držitelů certifikátu Orlické hory - originální produkt. Tento certifikát zde
obdrželi tři noví výrobci: pivovar Prorok z Neratova, kavárna se zmrzlinou z Borohrádku a Soňa Mrštná Bylinky z
Orlických hor. Všechny přírodní výrobky šly rychle na odbyt, nechybělo ani pestré občerstvení, zčásti z místních
zdrojů. Učast zaměstnanců Kopečku na průběhu akce je 
dobrovolná, ale vyžaduje určité nasazení. Pomáhají také přátelé a příznivci Kopečku.   Ochutnávalo se pivo Prorok a
vína z vinařství Soják, což se na těchto akcích stalo již zvykem. Po celý den probíhal kulturní program v podobě
hudby různých žánrů, tanečních vystoupení, aktivit pro děti. Všechno završila ve večerních hodinách  efektní ohňová
show. Přišlo množství spokojených návštěvníků a zábava trvala až do nočních hodin. 

Petr Zámečník



Chvála a poděkování pro
Občerstvení u Neratovských

V našem občerstvení v Léčebném ústavu Albertinum
zajišťujeme velmi oceňovanou službu - roznos nákupu
na pokoje pacientů. Jsme rádi, že službu si chválí jak
pacienti, tak personál léčebného ústavu. S velkou
hrdostí si zde dovolujeme zveřejnit dva pochvalné
dopisy.
Velice si pochvaly vážíme a je to pro nás závazek k
dalšímu zkvalitňování naší práce.

Dobrý den,
ráda bych se s vámi podělila o pár postřehů z mého skoro
tříměsíčního pobytu v léčebně Albertinum na oddělení
geriatrie. 
Musím zdůraznit, že o pacienty je, co se stravy týče,
postaráno dobře. Za mnoha pacienty chodí návštěvy.
Donesou svým blízkým vše potřebné a také něco na
přilepšenou, jako například džus, zákusek a podobně. Ale
jsou i pacienti, kteří takovou výhodu nemají. Proto je úžasné,
že na oddělení vždy v úterý a ve čtvrtek dochází z místního
obchodu paní, která nabídne pacientům to, co jim schází a
na co mají chuť. V tyto dny je paní z obchůdku již mnoha
pacienty očekávaná a ti se těší se na to, co si budou moci
objednat podle své chuti a potřeb. 
Paní obejde pokoje, zapíše si vše, co si pacienti objednají a
zhruba do dvou hodin, někdy i dřív, mají svoje zboží u lůžka.
Paní je vlídná a vstřícná a snaží se vždy splnit přání svých
kupujících. 
Sama jsem tuto službu několikrát využila přesto, že za mnou
dcera docházela často. Ale chuť je chuť a v dané dny je to, co
potřebujete, rychle dosažitelné. 
Děkuji nejen za sebe, ale i ostatní pacienty, že mají v dosahu
takovou službu.

S pozdravem
Milada Felgrová

Vážená paní Karin,
ráda bych Vám vyslovila poděkování za celé plicní oddělení a sociální lůžka, za velmi skvělé služby, které nám poskytujete.
V současné nelehké chvíli dovolených a jiných výpadků personálu, jsme velmi spokojeni s vaší službou- zajišťování nákupů u
imobilních pacientů, děkuji Vám za shovívavost a trpělivost když se Vám náš personál nemůže věnovat neprodleně z důvodů
činností na oddělení.
Ráda bych ještě zmínila ohromný posun ke zkvalitnění této služby od výměny personálu, který tuto službu zajišťuje nyní.
V nedávné době jsme opakovaně řešili problémy s komunikací s pacienty i personálem... současné obsazení Vašeho týmu je
skvělé, děvčata jsou velmi příjemná a  ochotná, takto je radost spolupracovat.
Ještě jednou Vám moc děkuji a pokud by prosím byla z Vaší strany nějaká nesrovnalost, nebo potřeba změny, budu ráda když
mě oslovíte a jistě se domluvíme k oboustranné spokojenosti.
A ještě bych ráda poděkovala a vyslovila obrovský obdiv celému Vašemu sdružení, které náš ústav oživilo a vneslo k nám
pohodu a krásu.
Týká se celého bufetu, personálu, prostoru bufetu a sortimentu který nám nabízíte a jak dobře jej vedete, tato služba je pro naše
pacienty i personál nepostradatelná a důležitá.
A další obrovsky obdiv patří paní Marii Svobodové, která pevnou ale lidskou rukou vede zahradnictví, její práce je těžká
vzhledem ke skladbě personálu, který musí zvládnout a to dělá vždy s úsměvem. 
Zahrada je nádherná a děkujeme, že si zde můžeme Vaše výpěstky odkupovat, jedním slovem SKVĚLÉ.
Prosím pokud můžete předat poděkování všem, kteří se o toto vše snaží a také Vašemu vedení.
Přeji Vám krásné letní dny.

S pozdravem
Jana Motyčková

vrchní sestra pneumologie a ftizeologie



Úspěšné léto v Hospodě a velké
poděkování

 
Prázdniny utekly jako voda. Ani jsme se nerozkoukali a je tu zase škola a
povinnosti s ní spojené. Naši milí brigádníci se zase rozjeli po republice,
ovšem o několik přátel na Fb a Instagramu bohatší. Moje hodnocení
léta je, navzdory původní nejistotě, velice kladné.  
Všichni už jsme přivykli těm zrychleným objednávkám přes tablety a moc
nám pomohl ještě jeden slunečník od Kofoly, protože se zastřešení
zahrádky nepodařilo zvládnout  na letošní sezonu. Internet sloužil jak má,
odpady nás taky letos nijak nezaskočily, zřejmě díky novému čerpadlu a
ochotné obsluze ze strany naší údržby. Zásobování fungovalo jak mělo,
přestože máme nové dodavatele. Máme nový kávovar a tím větší nabídku
kávy, sodovač na čepovanou perlivou vodu... 
Kolektiv přes prázdniny byl opravdu úžasný. Kuchyň byla jistá klasika a
zaručené výkony. Na place naši  brigádníci vysokoškoláci rozdali spoustu
úsměvů a pohodové nálady.  
Krom nějakých drobností, jsme neřešili nic a bylo nám společně všem moc
fajn. Na fotkách posílám naše dva pouťové týmy, kdy kuchyň je červená a
plac je laděný do černa. 
Moc bych chtěla poděkovat za zvládnuté prázdniny úplně všem.
Každým pracovitým rukám, které se přidaly. Každé milé tváři,
která se usmívala. Je to moc příjemné se podívat zpátky a říct si
"zvládli jsme to s úsměvem"  
Už teď se těším na další sezonu v tomto složení.
Jste super.

Marie Barvínková
 
 

Léto v Domově

Letošní léto jsme si užívali
cestovatelsky. Dopravovali
jsme se jak auty, tak
autobusy i vlaky. Podívali
jsme se do Lanškrouna,
Jablonného nad Orlicí, na
Suchý vrch a do Hradce
Králové. Také jsme vyrazili
na hrad Potštejn, do
Království sov v Králíkách
a na Horu Matky Boží v
Dolní Hedeči. Navštívili
jsme DD v Dolní Čermné a
Mariánskou horu.

Samozřejmě jsme
navštěvovali i okolí
Neratova, jako Loučení s
létem v Kunvaldě,
Masarykova chata na
Šerlichu. A protože léto
přálo koupání, často jsme
se chodili svlažit do Divoké
Orlice, nebo vyrazili na
bazén do Rychnova nad
Kněžnou. A samozřejmě nechybělo

sbírání lesních plodů, ze
kterých jsme si udělali
výborné zmrzlinové
poháry, nebo výborné
koláče. A dobu prázdnin
jsme zakončili parádní
grilovačkou.
Škoda, že léto bylo tak
krátké!!!.....



I v Lávce už je léto minulostí
Blíží se konec prázdnin a s ním i krátká rekapitulace, jak se nám dařilo
tyto dva letní měsíce ve stacionáři. Po celou dobu fungovala naše služba
bez časového omezení. Co bylo jiné? Měli jsme u nás několik dětí ze
speciální základní školy, kterým chyběli kamarádi nebo prostě rodiče
potřebovali pro své dítě náhradní program v době uzavření školy. Také
jsme uvítali pomoc dvou dobrovolnic Martiny a Káti. Jen škoda,
že jsou až z daleké Moravy, bude se nám stýskat. Moc děkujeme za jejich
vstřícnost a budeme se těšit na příští léto.

V Neratově přistál vrtulník
Z důvodu nevolnosti jednoho z návštěvníků
kostela byl do Neratova vyslán záchranářský
vrtulník. Pacient nakonec odjel sanitkou a je již
v pořádku.
Vrtulník byl samozřejmě centrem zájmu
kolemjdoucích a ochotní záchranáři poskytli
rychlé odpovědi na dotazy zvědavcům a ukázali
i vnitřní vybavení. Pak odletěli do Špindlerova
mlýna. 



Stepke Treck 

- turistický pochod u příležitosti 500 let od založení Neratova
K 500. výročí založení vesnice uspořádal BOHEMIA Troppau o. p.
s. z Opavy (CZ),  Spolek Adlergebirge z Waldkraiburgu z.s. (DE) a
Sdružení přátel Kladské Bystřice - Stowarzyszenie Przyjaciół
Bystrzycy Kłodzkiej (PL) pochod pod názvem „Stepke Treck“. 
Start byl v sedle nad Porebou a cílem Společenský dům U proroka v
Neratově. Prvních 50 účastníků dostalo výbornou kávu a zákusek a
prvních sto publikaci "Dějiny Neratova (Bärnwaldu)". Celková délka
pochodu byla  2,5 km.  

Zdroj: https://landesecho.cz/

Kontrola budek pro ptáky v okolí navrhované

naučné stezky
V Neratově a blízkém okolí jsou umístěny budky pro hnízdění
ptáků.
V srpnu proběhla jejich pravidelná kontrola a čištění.
Přečtěte si zprávu o jejich stavu a obsazenosti. 

Potmě pro Neratov s Epydemyí
Výjimečný vztah našich přátel a skvělých hudebníků Lucie Vlasákové, Mirka Vlasáka,
Honzy Přesličky a Tomáše Hobzeka, z jihočeské kapely Epydemye, ke kostelu
Nanebevzetí Panny Marie, u nás v Neratově, je jejich fanouškům dobře znám. Stal se
jednak inspirací pro desku „Prosklený nebe“ a pod jeho unikátní střechou odehráli,
podle svých slov, jeden z nejkrásnějších koncertů. Proto jsme nesmírně rádi, že nyní,
kdy prochází prosklená střecha rozsáhlou a nákladnou opravou a Farnost Neratov pro
její financování založila veřejnou sbírku, tuto přímo a osobně podpoří..... čtěte prosím
dále .....

Perné prázdniny v Pivovaru
Během prázdnin jsme se museli otáčet. Naštěstí, nebo zaplať Pán Bůh za to. V letošním roce se po covidových omezeních v
loňském roce vrátily do Neratova některé kulturní akce, které přilákaly větší množství návštěvníků. Naše řemeslné pivo se
prodává v Neratově na čtyřech místech, proto se naši pivovarníci museli otáčet, aby bylo všude plno a zákazníci neodcházeli s
prázdnou. Víkendové dny byly přesto náporem především pro obsluhu plniček lahví, které jely téměř nonstop. Odměnou nám
tak byli spokojení zákazníci. Možná jste si všimli, že přes prázdniny nebyla tolik dostupná naše již tradiční Prorok 14 Jantar a
polotmavá Prorok 12, ale dobrá zpráva je, že 12 bude dostupná asi v polovině září a Jantar v říjnu. Nyní je dostupná tradiční
světlá 10, 11, 12 a ještě 13 a letošní novinka svrchně kvašené IPA 12 a 11 Pšenice.
K objednání můžete využít náš eshop , kde se nabídka postupně mění tak, jak je pivo dostupné. 

Jirka Herynek

https://landesecho.cz/index.php/forum/2263-auf-den-spuren-von-stepke
https://landesecho.cz/index.php/forum/2263-auf-den-spuren-von-stepke
https://www.neratov.cz/wp-content/uploads/2022/09/EKOSFER_Neratov_kontrola-budek-2022.pdf
https://www.neratov.cz/wp-content/uploads/2022/09/Epydemye-Potme-pro-Neratov.pdf
https://www.neratov.cz/oprava-kostela/
https://www.pivovarneratov.cz/


Co se nevešlo a na co se můžete
těšit příště?

Neratovské poutní slavnosti 
Jaký byl začátek školního roku v Základní
škole speciální Neratov
Sdružení Neratov slaví 30 let  své činnosti

Kytička léčivých rostlin nasbíraných v Neratově jako dárek pro
návštěvníky letošních Poutních slavností, jako symbol  mateřské
péče , kterou nás neratovská Matka Boží na tomto místě zahrnuje. 

Napište nám
sdruzeni@neratov.cz

Všechny kontakty najdete zde.

Sdružení Neratov, z. s., Bartošovice v Orlických horách 84

Pokud už od nás nechcete dostávat e-maily, odhlaste se prosím zde.

https://www.neratov.cz/kontakt/
https://www.neratov.cz/kontakt/
https://www.facebook.com/sdruzenineratov
https://www.neratov.cz/
https://sdruzenineratov.ecomailapp.cz/public/show/testing/32/*%7CUNSUB%7C*

